

البرلمان الأخضر

في كسروان الفتوح

THE GREEN PARLIAMENT
IN KESRWAN FTOUH

هيدا لبنان



مبادرات للانماء

مبادرات للانماء جمعية غير حكومية تأسست في العام ٢٠٠٦ وهي مسجلة في وزارة الداخلية (علم وخبر ٢٢٧/٢٠١).
تعمل جمعية مبادرات في خمسة قطاعات المانية مترابطة:

البيئة
النساء
تفعيل دور المرأة
الحكم الصالح
التيبة - المدارس الرسمية

تسعى جمعية مبادرات الى تحقيق الاهداف التالية:
المساهمة في التطور الاجتماعي والاقتصادي لمنطقة كسروان الفتوح
تعريف المواطنين على مفهوم المساءلة من خلال ممارسة حقوقهم وواجباتهم
تعزيز ثقافة محاربة الفساد وممارستها
العمل على انشغال الشفافية في عمل المؤسسات، خصوصا على المستوى المحلي.

ABOUT MUBADARAT LILINMA

Mubadarat Lilinma' is a non-governmental organization established in 2006 and registered in the Ministry of the Interior.

Mubadarat focuses on five inter-related developmental sectors:

Environment
Youth
Empowerment of Women
Good Governance
Education / Public Schools

Mubadarat seeks to achieve the following objectives:

*To contribute to the social and economic development of the Kesrwan Ftouh region.
To acquaint citizens with the idea of accountability based on the rights and duties of citizens.
To promote the culture and practice of fighting corruption.
To help institutionalize transparency in government work, especially at the local level.*

Mubadarat lilinma' | Development Initiatives
Naccache, Rached El Khazen street, Lebanon, Tel | 04 403137, Fax | 04 416838
mubadarat@mubadarat.org | www.mubadarat.org

البرلمان الأخضر

في كسروان الفتوح

THE GREEN PARLIAMENT
IN KESRWAN FTOUH

هيدا لبنان





Background

Kesrwan Ftouh is a densely populated region. It has numerous touristic sites, notably beach and ski resorts as well as an industrial zone that expanded rapidly in the midst of a crowded residential area. The region has monumental environmental problems: water pollution in the mountain and sea pollution, air pollution coming from the Zouk electric power station, industrial waste, hospital waste, deforestation in the mountain area and unregulated stone crushers and sand quarries.

Implementation

- ◆ Train volunteers in environmental protection.
- ◆ Issue recommendations to government authorities.
- ◆ Coordinate with local and foreign environmental associations active in Lebanon.
- ◆ Produce a Chart on environmental protection.
- ◆ Organize activities and sponsor projects in conjunction with municipalities and associations based in the region.
- ◆ Produce a documentary on environmental problems in the region.
- ◆ Cooperate with environmental clubs that Mubadarat helped establish in 15 schools in the region.



خلفية المشروع

تتميز منطقة كسروان الفتوح بكثافة سكانية عالية، كما تتضمن مراكز سياحية عديدة، ساحلية وجبلية. في ساحل كسروان، توسعت المنطقة الصناعية بين الأحياء السكنية. كما أن محطة توليد الكهرباء تسبب مشكلة تلوث مزملة وضررا مباشرا على الصحة العامة. تعاني المنطقة من عدة مشاكل بيئية. أهمها، تلوث مياه البحر، تلوث الهواء، قطع الأشجار وتقلص مساحة الغابات والأحراج، نفايات صناعية ونفايات المستشفيات، إضافة إلى انتشار مرامل ومقالع وكسارات بطرق عشوائية.

التنفيذ

- ◆ تدريب متطوعين لحماية البيئة.
- ◆ إصدار توصيات إلى المراجع الرسمية المعنية.
- ◆ التنسيق مع الهيئات المحلية والأجنبية العاملة في لبنان في المجال البيئي.
- ◆ إعداد وثيقة حول حماية البيئة.
- ◆ تنظيم نشاطات ومشاريع بيئية بالتعاون مع البلديات والهيئات المحلية.
- ◆ إنتاج وثائقي حول المشاكل البيئية.
- ◆ التعاون مع الأندية البيئية التي ساهمت جمعية مبادرات في إنشائها في ٥٠ مدرسة في المنطقة.

الأهداف

يهدف المشروع إلى إنشاء البرلمان الأخضر في كسروان الفتوح، وسيتم التركيز في عمل البرلمان على تعزيز الثقافة البيئية للتصدي للمشاكل التي يعاني منها المواطنون في أماكن سكنهم وعملهم. أعضاء البرلمان الأخضر هم متطوعون من أبناء المنطقة وسكانها، ومن الجمعيات الأهلية و الحركات الشبابية والمسؤولين المحليين والناشطين في الشأن العام.

Objectives

The objective of the project is to establish the Green Parliament in Kesrwan Ftouh. Parliament seeks to promote the culture of environmentally conscious and responsible citizens. It is intended to mobilize men and women to protect the environment in the communities where they live, work and raise families. Parliament is made up of volunteers drawn from the entire region: civil society activists, youth groups, local officials, and NGOs.

البرلمان الأخضر
في كسروان الفتوح

THE GREEN PARLIAMENT
IN KESRWAN FTOUH

البرلمان الأخضر

في كسروان الفتوح

THE GREEN PARLIAMENT
IN KESRWAN FTOUH

هيدا لبنان



Mubadarat lilinma' | Development Initiatives

Naccache, Rached El Khazen street, Lebanon, Tel | 04 403137, Fax | 04 416838

mubadarat@mubadarat.org | www.mubadarat.org